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Zusammenfassung


Der BioBiteCorrector® (BBC) ist ein intermaxilläres Non-Compliance-Klasse-II-Gerät, welches direkt auf die Behandlungsbögen der Multibracket-Apparatur aufgeschraubt wird. Es besteht aus 2 Dreifach-Teleskopen, wobei die Vorverlagerung des Unterkiefers in eine Klasse-I-Verzahnung durch die Längeneinstellung des Scharniers erfolgt.


Ziel dieser Studie war es zu eruieren, ob die Auswirkungen des BioBiteCorrectors® auch skelettaler Natur sind oder einer dentoalveolären Kompensation entsprechen.


Im Sinne einer Pilotstudie wurden jeweils 2 seitliche Fernröntgenbilder von 10 Patienten durchgezeichnet. Das erste Röntgenbild wurde am Tag des Einsetzens des BBC (T1), das zweite nach Entfernung der gesamten Multibracket-Apparatur (T2) aufgenommen. Die Patienten waren durchschnittlich 14,9 Jahre alt und trugen den BioBiteCorrector® im Schnitt 6,5 Monate.


Die Fernröntgen-Analyse enthielt u. a. die Werte SNA, SNB, ANB und Wits sowie den Abstand verschiedener Punkte zu der durch den Punkt Sella und rechtwinklig auf die Okklusionsebene verlaufenden Linie OLp (OLp_A, OLp_Pog, OLp_OK1, OLp_UK1, OLp_Pog+Cond).


Die Ergebnisse zeigten eine signifikante Veränderung sowohl der Position des Pogonions, als auch der Unterkiefer-Schneidekante. Auch die Unterkieferlänge erhöhte sich signifikant, was für eine skelettale Auswirkung der Behandlung und gegen eine muskulär fixierte Position des Unterkiefers spricht.




Abstract


The BioBiteCorrector® (BBC) is an intermaxillary non-compliance class II device, which is fixed directly on the archwires of the multi-bracket appliance. It is composed of 2 triple telescopes, whereas the protrusion of the lower jaw depends on the length of these telescopes.


The aim of this pilot study was to investigate the skelettal effects vs. the dentoalveolar compensation of the BioBiteCorrector®.


For this purpose lateral cephalometric radiographs of 10 patients were analysed. The first radio-graphs was taken on the day, when the BBC was fixed (T1), the second one was taken after removal of the whole multi-bracket appliance (T2). The patients with a mean age of 14.9 years wore the BBC 6.5 months on average.


The cephalometric analysis comprised SNA, SNB, ANB and Wits as well as the distance of some landmarks from a line constructed perpendicular to the occlusal plane and running through the point sella (OLp_A, OLp_Pog, OLp_OK1, OLp_UK1, OLp_Pog+Cond).


The results show a significant change of the position of the pogonion as well as the lower incisal edge. Moreover the sagittal length of the mandible increased significantly, which is indicative for the skelettal effect of the treatment.






Schlüsselwörter

Malokklusion - 
Angle Klasse II - 
BioBiteCorrector®
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malocclusion - 
angle class II - 
BioBiteCorrector®





 




	
Literatur


	
1 Tschill P, Bacon W, Sonko A. Malocclusion in the deciduous dentition of Caucasian children. Eur J Orthod 1997; 19: 361-367 





CrossrefPubMedGoogle Scholar





	
2 Herbst E. Atlas und Grundriss der Zahnärztlichen Orthopädie. München: JF Lehmann’s Verlag; 1910 





Google Scholar





	
3 Pancherz H. Treatment of class II malocclusions by jumping the bite with the Herbst appliance. A cephalometric investigation. Am J Orthod 1979; 76: 423-442 



Google Scholar





	
4 Pancherz H, Ruf S. Herbst Appliance: Research-Based Clinical Management. Chicago: Quintessence; 2008 





Google Scholar





	
5 Pancherz H, Ruf S. Herbst-Apparatur. In: Diedrich P. Hrsg Kieferorthopädie II. München/Jena: Urban & Fischer; 2000: 281-297 





Google Scholar





	
6 Pasin E. Der BioBiteCorrector® – eine modernisierte Herbst-Apparatur. Inf Orthod Kieferorthop 2012; 44: 225-231 





Article in Thieme ConnectPubMedGoogle Scholar





	
7 Jasper JJ, McNamara Jr JA. The correction of interarch malocclusions using a fixed force module. Am J Orthod Dentofacial Orthop 1995; 108: 641-650 





CrossrefPubMedGoogle Scholar





	
8 Winsauer H, Muchitsch AP. The Flex Developer. In Papadopoulos M. (ed.). Orthodontic treatment of class II noncompliant patient. St. Louis: Mosby/Elsevier; 2006 





CrossrefGoogle Scholar





	
9 Sabbagh A. The Sabbagh Universal Spring (SUS). In: Papadopoulos M. (ed.). Orthodontic treatment of class II noncompliant patient. St. Louis: Mosby/Elsevier; 2006 





CrossrefGoogle Scholar





	
10 Vogt W. The Forsus Fatigue Resistant Device. J Clin Orthod 





PubMedGoogle Scholar





	
11 Pancherz H. The mechanism of Class II correction in Herbst appliance treatment. A cephalometric investigation. Am J Orthod 1982; 82: 104-113 





CrossrefPubMedGoogle Scholar





	
12 Franchi L, Baccetti T, McNamara Jr JA. Treatment and posttreatment effects of acrylic splint Herbst appliance therapy. Am J Orthod Dentofacial Orthop 1999; 115: 429-438 





CrossrefPubMedGoogle Scholar





	
13 VanLaecken R, Martin CA, Dischinger T et al. Treatment effects of the edgewise Herbst appliance: a cephalometric and tomographic investigation. Am J Orthod Dentofacial Orthop 2006; 130: 582-593 





CrossrefPubMedGoogle Scholar










 









    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 54.80.231.165
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  